
Ž 97          Ko 3,12 – 17       Mk 4,26 -34    Podobenství o zasetém semenu 
a o hořčičném zrnu 

Co je to – Boží království? Je to kvalita nebo dimenze, není to žádný vymezený 
prostor, oblast v našem trojrozměrném myšlení. Je to dimenze nebo kvalita i 
lidského života, kde vládne Hospodin, kde je všechno podřízeno Boží vůli. Kde 
panují úžasné hodnoty jako láska, pokoj (klid), laskavost, vlídnost, odpuštění, 
milosrdenství, světlo a příjemné teplo… Někteří věřící lidé se domnívají, že Boží 
království je „posmrtná“ záležitost – až jednou po naší tělesné smrti. Avšak už 
Jan Křtitel a potom Pán Ježíš volali radostnou zprávu: Přiblížilo se království 
Boží! (Mt 3,2; Mk 1,15) Jeho vládu, jeho působení a nastolení podmiňují 
pokáním: „Naplnil se čas a přiblížilo se království Boží. Čiňte pokání a věřte 
evangeliu“(Mk 1,15), říká Ježíš. A jindy praví svým učedníkům a posluchačům 
a dokonce i svým odpůrcům – farizeům: „Království Boží je mezi vámi!“ 
(L 17,21). S Ježíšem Kristem přišlo – vlomilo se do našeho světa Boží království. 
Není zde v našem světě v plnosti, zlé síly je narušují, my lidé je odháníme, 
kazíme svou neposlušností Boha, svým sobectvím, svým hříchem; ale někdy je 
i nám dáno Boží království alespoň na chvíli pocítit, vnímat, zakoušet – už zde 
na zemi, ve svých životech, v mimořádných chvílích. 

Pán Ježíš mluvil o Božím království velmi často, zachytili to pisatelé evangelií 
na mnoha místech. Vždycky jeho skutečnost a hodnoty přibližoval v obrazech, 
podobenstvích, přirovnáních. Jinak bychom to vůbec nemohli pochopit! Ježíš 
vždy začíná svá podobenství slovy: S královstvím Božím je to tak, jako když…. 
Lze to lidskými slovy přiblížit trochu, maličko, JAKO KDYŽ…. Každé Ježíšovo 
podobenství (přirovnání) nám lidem přibližuje jednu stránku, jednu vlastnost 
Božího království; a je jich určitě veliké množství. 

Naše dnešní podobenství o zasetém semenu a o hořčičném zrnu ukazuje 
počáteční nepatrnost, nenápadnost, a následnou velikost a mohutné šíření, 
rozšíření duchovních hodnot Božího království. Ono působí, pracuje samo, my 
jsme voláni k tomu, abychom dali malý počáteční podnět – člověk vhodí 
semeno do země, a ono potom samo klíčí a roste. Podobně máme my křesťané 
„vhodit“ Kristovo evangelium do světa a ono potom samo působí a víra se šíří 
od člověka k člověku. 



Sestry a bratři, dnes jsme ujišťováni o tom, že Boží království přišlo do našeho 
porušeného světa v Ježíši Kristu, působí tu a zcela jistě zvítězí, i když je navenek 
nepatrné a nenápadné. A nás Pán povolává, abychom napomáhali jeho růstu a 
šíření - abychom zdánlivě nepatrně, neznatelně zasévali Boží slovo do srdcí lidí. 
A především sami otevírali svá nitra, svá srdce působení Boha – působení 
Božího království.   Amen. 
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